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• Pozdravne reči i uvodne napomene 

• Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka Upravnog odbora  

• Predstavljanje Godišnjeg izveštaja i diskusija  

• Predstavljanje zahteva za usvajanje:  

 Rezultata PDP-a za podršku preduzetnicima, mikro i malim preduzećima (MMP) 

 Studije o uvođenju informacionog sistema za prostorno planiranje i elektronske 
procedure za izradu planskih dokumenata  

• Glasanje 

• Razno  
 

II. Pozdravne reči i uvodne napomene  

Branko Budimir, pomoćnik ministra za evropske integracije Republike Srbije i predsednik Upravnog 
odbora programa EU PRO (UOP) pozdravio je učesnike sastanka, a posebno novu šeficu UNOPS-a, 
Mikelu Telatin i u nastavku svog izlaganja dao kratak pregled sprovođenja Programa u protekloj godini 
i tema koje će se razmatrati na sastanku. 

Ana Stanković, menadžerka projekata u Delegaciji Evropske unije u Srbiji se zahvalila, pohvalila 
dosadašnji rad UNOPS-a u svim oblastima Programa i izrazila nadu da će se ova plodna saradnja 
nastaviti. 

Mikela Telatin, šefica kancelarije UNOPS-a u Srbiji je istakla da se EU PRO prepoznaje po svojim 
opipljivim rezultatima u ekonomskoj i socijalnoj sferi na nacionalnom planu i zahvalila se članovima 
UOP-a na njihovom predanom radu, a posebno Vladi Srbije i EU na njihovom rukovođenju i poverenju 
u UNOPS i njegove kapacitete. Istaknuto je da su čvrsto poverenje i otvoren dijalog između institucija 
od ključnog značaja za buduću saradnju. UNOPS je u prošlih šest meseci jačao svoje kapacitete i sada 
je nedavno pojačani tim spreman da nastavi saradnju sa svim njegovim partnerima i osigura budući 
uspeh, a posebno sa nacionalnim institucijama i njegovim najvećim donatorom EU. 

Branko Budimir je potvrdio uspešnu međuagencijsku saradnju i izrazio nadu da će se ovaj trend 
nastaviti.  
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III. Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka Upravnog odbora  

Branko Budimir je potvrdio da je zapisnik sa trećeg sastanka UOP-a jednoglasno usvojen.  

IV. Predstavljanje godišnjeg izveštaja i diskusija  

Marko Vujačić, zamenik menadžera programa EU PRO je predstavio Godišnji izveštaj. Istakao je da je 
realizacija Programa u skladu sa utvrđenim planovima - sedam Poziva za dostavljanje predloga 
projekata je uspešno zaključeno, 77 infrastrukturnih projekata je u toku, aktivnosti u oblasti poslovanja 
i socijalne kohezije se uspešno sprovode, kao i delotvorne aktivnosti u oblasti komunikacije i vidljivosti, 
a nastavlja se sa integrisanjem održivosti, dobrog upravljanja i rodne ravnopravnosti u aktivnosti 
Programa.  

Interesovanje korisnika za sve javne pozive objavljene u okviru Programa je ocenjeno kao generalno 
visoko. Pohvaljena je saradnja sa nacionalnim institucijama u svim ovim procesima. 

Kada je reč o održivosti i upravljanju rizicima, Program nastavlja da koordinira aktivnosti sa institucijama 
i relevantnim programima i fokusira se na realizaciju odgovora na rizike predviđenih Programskim 
dokumentom (DOA). 

U narednom periodu Program će se fokusirati na dodelu bespovratnih sredstava za MMP, zaključenje 
tri PDP-a – za jačanje socijalne kohezije, GIS i organizacije za podršku preduzećima.  

Branko Budimir je zaključio da je prezentacija bila sveobuhvatna pošto članovi UOP-a nisu imali nikakva 
pitanja. 

I. Predstavljanje zahteva za usvajanje rezultata PDP-a za podršku 
MMP 

Olivera Kostić, menadžerka Sektora Programa EU PRO za mala i srednja preduzeća i organizacije za 
podršku  preduzećima, dala je UOP-u kompletan pregled događaja u vezi sa javnim pozivima 
namenjenim MMP, uključujući proces i rokove za aktivnosti u okviru PDP-a, kao i koncept i pripremne 
korake, evaluaciju prve i druge faze i terenske posete. U najkraćem, prva faza PDP-a za rezultat je imala 
468 primljenih predloga sa zahtevima u iznosu od 8.221.482 evra. Od tog broja, za drugu fazu PDP-a je 
preporučeno 215 predloga ukupne vrednosti 6.436.724 evra. Razvojna agencija Srbije (RAS) i 
Ministarstvo privrede (MP) su učestvovali u procesu ocenjivanja prijava kao posmatrači. U drugoj fazi 
PDP-a je bila 191 prijava, od kojih je nakon poseta na terenu i pet sastanaka komisije za ocenu predloga 
106 preporučeno za finansiranje u ukupnoj vrednosti od 3.276.851 evra, od čega je 1.120.472 evra 
sufinansiranje. Očekivani uticaj je predstavljen kroz primere aktivnosti društveno odgovornog 
poslovanja koje će sprovesti preporučeni kandidati i ukupno 255 radnih mesta otvorenih po osnovu 
ugovorne obaveze potpisnika.  



 

 

  ZAPISN IK SA SA STA NKA U PRAVN OG ODB ORA       strana  | 3 

Program finansira Evropska unija, sprovodi Kancelarija Ujedinjenih nacija za projektne usluge (UNOPS) u saradnji sa 
Vladom Republike Srbije. 

www.eupro.org.rs 
 
 
 

Uzimajući u obzir stečene pouke Olivera Kostić je istakla da su preduzeća registrovana za pružanje IT 
usluga bila u nepovoljnijem položaju u ovom procesu, pošto su kriterijumi za izbor osmišljeni 
prvenstveno za preduzeća koja se bave proizvodnjom i koja predstavljaju većinu podnosilaca prijava. 
Posete na terenu su uočene kao ključne inovacije budući da se u tim posetama potvrđuju podaci 
navedeni u prijavi, dok je dvofazni proces bio bitan da se potvrdi interes preduzeća koja su se prijavila. 
Međutim, zbog vremenskog ograničenja trajanja Programa i dužeg perioda koji je potreban za dvofazni 
proces EU PRO će razmotriti vraćanje na jednofazni proces za drugi krug PDP-a za MMP.  

Ana Stanković je potvrdila značaj terenskih poseta i pitala na koji način je očuvan integritet postupka 
kao i da li su posete bile odlučujući deo procesa selekcije. Takođe je zatraženo više pojedinosti  o podršci 
preduzećima koja su već dobila podršku kroz prethodne programe. 

Dušan Čukić, tehnički savetnik Programa EU PRO, je odgovorio da su posete na terenu bile predviđene 
kao deo PDP-a i najavljene za njegovu drugu fazu, te da su korišćene prvenstveno kao alat za potvrdu i 
objašnjenje podataka navedenih u prijavi i da su sprovedene tek nakon što je izvršena tehnička 
evaluacija.  

Olivera Kostić je istakla da niko nije odbijen zbog terenske posete, već su posete potvrdile prvobitnu 
selekciju izvršenu putem dokumentacionog pregleda prijava. Tim za MSP EU PRO je ilustrovao ovo sa 
nekoliko primera prijava i primera terenskih poseta. Odgovarajući na pitanje o podršci preduzećima 
koja su ranije dobijala bespovratna sredstva - istaknuto je da je pet podnosilaca prijava prethodno bilo 
podržano kroz Evropski PROGRES i 19 preko nacionalnih programa koje vode Ministarstvo privrede i 
Razvojna agencija Srbije. Međutim, ove prijave su detaljno razmatrane, nije utvrđeno bilo kakvo 
preklapanje aktivnosti i sva su imala relevantne i valjane prijave i ispunjavale su uslove za učešće u 
ovom PDP-u.  

Branko Budimir je pohvalio napore tima u sprovođenju PDP-a i pitao u kojoj meri su terenske posete 
uticale na smanjenje broja odobrenih prijava sa 191 na 153 pa na 106.  

Olivera Kostić je naglasila da je samo 156 projekata od 191 bilo posećeno jer ostali nisu prošli tehničku 
evaluaciju. Terenske posete je uvek obavljao tim od najmanje dva tehnička evaluatora i u mnogim 
slučajevima u pratnji administrativnih službenika i posmatrača iz RAS i Ministarstva privrede. Osobe za 
kontakt su bili oni koji su mogli da odgovore na sva pitanja u vezi sa evaluacijom, a ne nužno i vlasnici 
preduzeća. Iako je selekcija od 153 do 106 zapravo izvršena tokom pregleda priložene dokumentacije, 
posete su sprovedene da bi se identifikovala eventualna neslaganja između prijava i stvarne situacije 
na terenu. Kao rezultat toga, potvrđen je izbor komisije s obzirom na to da nije bilo značajnih promena 
u broju bodova po prijavi. Međutim, kada se zbir bodova menjao, to je rađeno u konsultacijama sa svim 
članovima komisije za ocenu predloga projekata. 

Branko Budimir je pitao da li je vlasništvo nad opremom dobijenom preko Programa regulisano 
ugovorima sa preduzećima i koji su rizici u vezi sa prenosom vlasništva. 
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Olivera Kostić je objasnila da se vlasništvo nad opremom prenosi na vlasnike preduzeća tek nakon 
isteka ugovora o dodeli bespovratnih sredstava koji će biti zatvoren nakon što ispune svoje ugovorne 
obaveze u smislu broja novih radnih mesta i realizacije aktivnosti u oblasti društveno odgovornog 
poslovanja. Pored toga, dvogodišnja zabrana prodaje opreme je ugovorno regulisana. Međutim, nakon 
što se vlasništvo nad opremom prenese na korisnika, ne postoje mehanizmi zaštite u slučaju da 
preduzeće ode u stečaj i oprema bi u tom slučaju bila oduzeta bez obzira na ugovor. 

Branko Budimir je postavio pitanje o tome koja je najbolja praksa u smislu postupka jer dvofazni 
postupak daje bolji uvid u ukupni interes, ali je dugotrajan, dok jednofazni postupak zahteva previše 
napora i može da obeshrabri kandidate. 

Olivera Kostić je odgovorila da bi najbolja praksa mogla da bude kombinacija ova dva postupka, pri 
čemu bi se tokom početne faze od podnosilaca prijava tražilo da ispune osnovne, ali eliminatorne 
administrativne kriterijume kako bi privukli podnosioce prijava koji ispunjavaju uslove i zainteresovani 
su za učešće. Na primer, dokazi o tome da se protiv njih ne vodi sudski postupak i o neosuđivanosti bi 
mogli da se traže u prvoj fazi, a ne u drugoj kao što je to bio slučaj ovog puta. Ovi dokumenti su 
eliminatorni uslov i utvrđeni su kako da bi se garantovalo da je preduzeće ugledno, tako i da bi se 
sprečila šteta po reputaciju Programa. Pokazalo se da ova praksa ima pozitivne i negativne implikacije 
jer su njome zaista identifikovani neodgovarajući partneri, ali su takođe eliminisani potencijalno dobri 
partneri koji su bili u parničnom postupku i koji su možda neosnovano optuženi u procesu koji traje duži 
vremenski period i na kraju se završi bez osuđujuće presude.  

Milica Korać, saradnica Programa EU PRO za MSP i OPP, je konstatovala da, iako su sve faze procesa 
bile valjane, mogla bi da se uvedu i neophodna poboljšanja kroz promenu redosleda faza procesa u 
budućim javnim pozivima. 

Marko Vujačić je rekao da je Ministarstvo privrede pružilo institucionalnu podršku regionalnim 
razvojnim agencijama (RRA) u cilju pružanja podrške Programu u promovisanju javnih poziva i dodatne 
pomoći preduzećima u pripremi prijava. Olivera Kostić je dodala da su korisnici potvrdili važnost 
podrške RRA u tom procesu i zajedno sa RRA će se prikupljati dalje stečene pouke kako bi se videlo na 
koji način može da se optimizuje ova podrška i njene koristi, kako za RRA, tako i za buduće podnosioce 
prijava. 

Katarina Obradović–Jovanović je potvrdila, vraćajući se na prethodne teme diskusije, da su terenske 
posete veoma važne i presudne u utvrđivanju neslaganja između prijave i stvarne situacije. Kada je reč 
o pitanju obaveznih sudskih potvrda i policijskih uverenja o neosuđivanosti kao delu procesa 
prijavljivanja, praksa MP je da korisnik potpiše pisanu izjavu o tome da nije osuđivan, dok MP sprovodi 
provere po sistemu slučajnog uzorka. Dvofazni proces daje bolje rezultate i trebalo bi da bude model 
za sledeći relevantni PDP. Uz pohvale za ukupan proces PDP-a za MMP kao dobar, konstatovano je da 
je samo 25 odsto podnosilaca prijava prošlo, te da je na taj način ostao veliki broj nezadovoljnih 
potencijalnih korisnika i potrebno je detaljno se pozabaviti pitanjima koja izazivaju njihovu zabrinutost. 
Rezultat bi mogao da se pripiše nedostatku stručnih znanja različitih vrsta u komisiji za ocenu predloga 
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projekata, za koju bi bilo korisno da u svom sastavu ima stručnjaka iz poslovnog sektora i znanja iz te 
oblasti, čime bi se omogućilo stvaranje šire slike pri odabiru projekata i možda identifikovanje 
neubičajenih potencijala poslovnih projekata.  

Marko Vujačić je objasnio da će sva obaveštenja o odbijanju prijava biti personalizovana, a razlozi za 
neuspeh prijave objašnjeni. Iako se broj odabranih projekata čini malim, modalitet dodele bespovratnih 
sredstava nosi veliki broj rizika koji sa svoje strane iziskuju veliki broj mehanizama za izbegavanje tih 
rizika. Ovi filteri, uključujući i terenske posete, postoje kako bi se smanjila stopa neuspešnosti u 
realizaciji projekata. 

Katarina Obradović–Jovanović je konstatovala da je jedan od ključnih kriterijuma za izbor projekata - 
broj novih radnih mesta otvorenih kao rezultat investicije složen jer mladim preduzećima nedostaje 
iskustvo da bi procenili potencijalni uspeh preduzeća, dok drugi podnosioci prijava mogu da precene 
sopstveni potencijal. 

Branko Budimir je naglasio da će samo 2,1 milion od najavljenih 4,5 miliona biti dodeljeno. Kada se 
šalju obaveštenja o odbijanju prijave, objašnjenje bi trebalo da sadrži i to da će biti još jedan PDP i 
eventualno bi trebalo predložiti poboljšanja koja bi preduzeće učinila podobnijim za finansiranje u 
budućnosti. Članovi UOP-a su bili pozvani da razmotre ideje za korišćenje preostalih sredstava, 
uzimajući u obzir trajanje Programa i kako bi to uticalo na dvogodišnju ugovornu obavezu dodatnih 
korisnika PDP-a za MMP. Nakon toga je Olivera Kostić kazala da je za 2019. godinu planiran još jedan 

PDP za MMP koji će biti prilagođen kako bi uključio sve stečene pouke. Budimir je podsetio sve koji su 
uključeni, da prilikom planiranja uzmu u obzir i druge slične programe i njihove javne pozive kako bi se 
izbeglo preklapanje u pogledu vremena, obima i distribucije. 

Katarina Obradović–Jovanović je istakla da su prijave za PDP pokazale da postoji koncentracija u 
određenim geografskim područjima, dok je u delovima oblasti odgovornosti Programa mali broj 
odobrenih projekate ili ih uopšte nema. PDP treba da uzme u obzir trenutnu geografsku distribuciju 
projekata pošto, za razliku od nacionalnih programa, EU PRO ima fleksibilnost da se fokusira na 
određena područja. Takođe je predložila da se u obaveštenja o odbijanju prijave koja se upućuju 
podnosiocima prijava uključe informacije o aktivnim nacionalnim programima kojima upravlja 
Ministarstvo privrede. 

Članovi EU PRO tima su preneli svoja iskustva iz različitih sektora i održali informativne sesije u čitavoj 
Oblasti odgovornosti uz napomenu da područja iz kojih nije bilo prijava u okviru javnog poziva za MMP 
nisu reagovala ni na druge javne pozive Programa čak i kada su prisustvovali info sesijama ili kada su 
sesije održavane u tim područjima.  

Branko Budimir je zatražio da Program pripremi spisak LSU iz kojih nije bilo prijava u okviru javnih 
poziva.  
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Nataša Glavendekić, predstavnica Razvojne agencije Srbije, je ukazala na to da je poznato i da ova 
područja imaju velike prihode od porodica u dijaspori dok je još jedan razlog u tome što su to slabo 
naseljena područja sa malim brojem preduzeća.  

Enis Ujkanović, saradnik Programa EU PRO za MSP i OPP, je analizirao statističke podatke poredeći 
zvanični broj stanovnika i preduzeća registrovanih u proteklih pet godina sa geografskom distribucijom 
prijava i brojke su u korelaciji.  

Olivera Kostić, odgovarajući na pitanje o angažovanju lokalnih samouprava u promovisanju PDP-a, je 
rekla da je učešće LSU i RRA bilo značajno, ali da je trebalo uključiti i lokalne privredne komore i 
kancelarije za LER iako veliki broj preduzeća radi nezavisno od bilo koje organizacije za podršku 
preduzećima.  

Katarina Obradović–Jovanović je ukazala na to da bi sufinansiranje moglo da bude problem za 
kandidate i pitala da li postoji više informacija o tome kako podnosioci prijava pribavljaju sredstva za 
sufinansiranje.  

Olivera Kostić je podsetila učesnike na finansijsku proceduru koju će primaoci bespovratnih sredstava 
biti obavezni da sprovedu - posle potpisivanja ugovora, otvara se zajednički račun i od korisnika se traži 
da uplati dogovoreno sufinansiranje, najmanje 20% od traženog iznosa. Nakon potvrde uplate, Program 
uplaćuje svoj doprinos na račun. U većini slučajeva primaoci su rekli da imaju potrebna finansijska 
sredstva, dok su neki naveli da će prodati raspoloživu imovinu kako bi imali priliku da razviju svoje 
poslovanje.  

Branko Budimir je postavio pitanje u vezi sa postupkom nabavke. 

Olivera Kostić rekla je da će nabavke sprovoditi korisnici u skladu sa pravilima UNOPS-a, čime se 
obezbeđuje postizanje najbolje cene za kvalitetnu robu. U okviru Programa postoji tim od sedam ljudi 
koji će nastaviti da pruža tehničku pomoć i vrši praćenje tokom čitavog ovog procesa. Biće obezbeđena 
predstavljenost Programa u obrađivanju tendera vrednosti preko 30.000 eura. 

II. Predstavljanje zahteva za usvajanje: Studije o uvođenju 
informacionog sistema za prostorno planiranje i elektronske 
procedure za izradu planskih dokumenata  

Viktor Veljović, saradnik Programa EU PRO za geografske informacione sisteme i urbanističke planove 
je predstavio revidirani predlog u vezi sa Studijom za uvođenje informacionog sistema za prostorno 
planiranje i elektronske procedure za izradu planskih dokumenata kao što je dogovoreno na 
prethodnom sastanku UOP-a. Koncept je usklađen sa nacionalnim direktivama za poboljšanje e-
procedura, koje su navedene kao uslov u Poglavlju 27 i predviđene Zakonom, a takođe je u korelaciji sa 
ciljevima Sektora EU PRO za infrastrukturu u smislu namene zemljišta, uvođenja GIS-a i stvaranja 
povoljnog poslovnog okruženja. 
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E-prostor1 se sastoji od dve glavne komponente: objedinjene procedure i objedinjenih prostornih 
podataka, od kojih prva obuhvata legalizaciju, građevinske dozvole, registar stambenih zajednica i 
elektronsku proceduru za izradu planskih dokumenata.  

Studija treba da pomogne u razvoju dva segmenta: a) elektronske procedure za izradu planskih 
dokumenata i b) Informacionog sistema za prostorno planiranje (SPIS), nakon čega sledi Lokalni 
informacioni sistem planskih dokumenata (LISP). 

Elektronska procedura na lokalnom nivou reguliše urbanističku i plansku dokumentaciju potrebnu za 
izdavanje lokacijskih uslova i time unapređuje poslovno okruženje. Tri lokalne samouprave u kojima se 
sprovodi Program, a koje su različite veličine su izabrane kao predmet Studije kako bi se ocenili i utvrdili 
modeli za poboljšanje lokalnih informacionih sistema i procedura. 

Studija će  naposletku dati sveobuhvatno rešenje za sve relevantne institucije koje će obuhvatiti nove 
procedure i standarde za migraciju i standardizaciju podataka, uz istovremeno pružanje ulaznih 
elemenata za pripremu podzakonskih akata prema odredbama Zakona, koji se odnose na E-prostor, a 
čija se primena odlaže za januar 2020. godine. 

Siniša Trkulja, prostorni planer u Republičkoj agenciji za prostorno planiranje, je istakao da postoje 
svi uslovi za početak izrade Studije. Izmene i dopune Zakona o planiranju i izgradnji su usvojene i kao 
rok za pokretanje E-prostora određen je 1. januar 2020. godine, a osam meseci predviđenih za izradu 
studije su od ključnog značaja. Sistem bi trebalo da bude u potpunosti završen do 2025. godine. Pored 
toga, lokalne samouprave se obraćaju MGSI kako bi dobile model za uspostavljanje njihovih lokalnih 
informacionih sistema. To iziskuje uspostavljanje nacionalnog sistema kako bi im se pružile informacije 
i okvir koji omogućava njihovu komunikaciju i osigurava njihovu usklađenost. Prema podacima SKGO, 
40 LSU su u boljoj poziciji jer već imaju svoje informacione sisteme zasnovane na GIS-u u skladu sa 
INSPIRE direktivom iz Poglavlja 27. Osim toga, postojeći prostorni planovi na lokalnom i regionalnom 
nivou su urađeni korišćenjem različitih tehničkih metoda, a Studija bi trebalo da obezbedi zajednički 
model kako bi se međusobno uskladili. 

Osim toga, MGSI je uspostavilo Centralni registar planske dokumentacije, ali LSU nemaju dovoljno 
kapaciteta i znanja da se usklade i Studija bi trebalo da to na delotvoran način ispravi doprinoseći 
efikasnijem popunjavanju Centralnog registra i harmonizaciji čitavog sistema. 

                                                                    

 

1 MGSI je sa izmenama i dopunama Zakona o planiranju i izgradnji, koje su stupile na snagu 6. novembra 2018. godine, zaokružilo neophodni 
okvir za uređenje objedinjene procedure i digitalizaciju prostornih podataka, koncept poznat kao E-prostor.  
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Pored toga, izmenama i dopunama Zakona ojačana je i komponenta koja se odnosi na postupak. Postoji 
zahtev vezan za posedovanje e-procedura za izradu planske dokumentacije kao preduslov za izdavanje 
e-dozvola. 

Konačno, jedan od rezultata će biti i dva vodiča, Vodič kroz Centralni registar i lokalne informacione 
sisteme i Vodič kroz Klasifikaciju namena zemljišta i planskih oznaka u planskim dokumentima, čime će 
se Studija i njeni rezultati i preporuke učiniti obaveznim za sve strane, dok ostali slični dokumenti 
izrađeni, na primer, uz podršku GIZ-a nisu bili obavezni. 

Ana Stanković je postavila pitanje zašto to treba da bude finansirano kroz ovaj projekat, a ne iz nekog 
drugog izvora koji je već pružio podršku. 

Siniša Trkulja je odgovorio da neće biti preklapanja i da se MGSI nije obraćalo drugim izvorima sa ovim 
zahtevom.  

Marko Vujačić je podsetio da je u okviru Aktivnosti 2.1.2 Izrada urbanističkih planova koji se odnose na 
ekonomski razvoj navedene u Programskom dokumentu, Program preuzeo na sebe da pruži pomoć 
Ministarstvu građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture za uvođenje elektronskog sistema za 
odobravanje planske dokumentacije. 

Ana Stanković je odgovorila da je obezbeđivanje rezervnog sistema za izdavanje e-dozvola bilo deo ove 
podrške, te je stoga ispunjena odredba Ugovora. 

Klara Danilović, savetnica za oblast urbanizma i stanovanja Stalne konferencije gradova i opština 
(SKGO) rekla je da oni podržavaju inicijativu pretežno zbog njene važnosti za lokalne samouprave kao 
krajnje korisnike podzakonskih akata, dodajući da se sa Studijom na određeni način zakasnilo, jer je  
trebalo da bude rađena uporedo sa procesom prilagođavanja zakona. Ona je izrazila interes SKGO da 
bude deo radnih grupa i da pruži doprinos i rekla da uloga Republičkog geodetskog zavoda može da 
bude naglašenija u budućnosti zbog njihove nadležnosti i odgovornosti u procesu. 

Branko Budimir je istakao da je Program EU PRO osmišljen radi podrške lokalnim samoupravama koje 
nemaju mogućnosti za finansiranje kao centralni nivo. Program tako ima za cilj da dodeli sredstva za 
podršku kvalitetnim projektnim predlozima sa lokalnog nivoa, na primer 1, 2 miliona trenutno 
dodeljenih za projekte GIS.  

Zahtev je relevantan i važan, ali podrška ovom projektu treba da bude sveobuhvatnija, ne 
ograničavajući se samo na studiju. Stoga, studiju, samu ili kao deo veće intervencije, treba predložiti 
drugim izvorima za finansiranje, kao što su Ministarstvo za evropske integracije i neraspoređena 
sredstva, uz isticanje važnosti i hitnosti projekta. 

Predstavnice Ministarstva građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture, Mirjana Jovanović i Vinka 
Milanović, rekle su da će informisati Ministarstvo da je potrebno doneti odluku o daljim koracima u vezi 
sa projektom i apliciranjem za njegovo finansiranje. 
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Konačno, u vezi sa konceptom Studije, dogovoreno je da se donese odluka o finansiranju nakon još 
jednog kruga konsultacija.  

III. Glasanje 

Nakon glasanja članova UOP-a usvojene su sledeće tačke: 

 Godišnji izveštaj EU PRO za period od 1. januara do 31. decembra 2018. godine 

 Rezultati PDP-a za podršku preduzetnicima, mikro i malim preduzećima (MMP)  

 Odlučeno je da se razgovara o studiji i izradi šireg projekta koji bi mogao da uđe u razmatranje 
za finansiranje iz drugih izvora. Ako izvor finansiranja ne bude identifikovan, UOP će sačekati 
rezultate tekućih javnih poziva, pre svega za GIS, kako bi se procenilo da li će možda preostati 
višak sredstava na raspolaganju za izradu Studije.   

 

LISTA UČESNIKA SASTANKA UOP-a 
Organizacija Ime Funkcija 
ČLANOVI UPRAVNOG ODBORA  
Ministarstvo za evropske integracije 
(MEI) 

Branko Budimir Pomoćnik ministra  

   
Ministarstvo privrede (MP) Katarina Obradović -

Jovanović 
Pomoćnica ministra 

Ministarstvo privrede (MP) Miona Popović Majkić Rukovodilac Grupe za planiranje i pripremu 
projekata u okviru Instrumenta za pretpristupnu 
pomoć 

Ministarstvo građevinarstva, 
saobraćaja i infrastrukture (MGSI) 

Mirjana Jovanović Viša savetnica  

Ministarstvo građevinarstva, 
saobraćaja i infrastrukture (MGSI) 

Zoran Lakićević Državni sekretar 

Ministarstvo građevinarstva, 
saobraćaja i infrastrukture (MGSI) 

Vinka Milanović Savetnica 

Stalna konferencija gradova i 
opština (SKGO) 

Klara Danilović Savetnica za oblast urbanizma i stanovanja  

Kancelarija za upravljanje javnim 
investicijama (PIMO) 

Violeta Sretenović  Službenica za koordinaciju donatora  

Delegacija Evropske unije u Srbiji 
(DEU)  

Ana Stanković Menadžerka projekata 

Republička agencija za prostorno 
planiranje  

Siniša Trkulja Prostorni planer  

Razvojna agencija Srbije  Nataša Glavendekić Viša savetnica u Sektoru za regionalni razvoj 
PROGRAM 
UNOPS Mikela Telatin Šefica Kancelarije UNOPS-a  
EU PRO Olivera Kostić Menadžerka Sektora za MSP i OPP 
EU PRO Marko Vujačić Zamenik menadžera Programa  
EU PRO Dušan Čukić Tehnički savetnik Programa  
EU PRO  Biljana Kerić Programska saradnica za socijalnu koheziju  
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EU PRO Ivana Popović Menadžerka za komunikacije  
EU PRO Viktor Veljović Programski saradnik za geografske informacione 

sisteme i urbanističke planove  
EU PRO Milica Korać Saradnica za MSP i OPP 
EU PRO Enis Ujkanović Saradnik za MSP i OPP 
EU PRO Marija Radulović Saradnica za komunikacije 
SPISAK NAJČEŠĆIH SKRAĆENICA 
AOR Oblast odgovornosti (eng. AOR) 
OPP Organizacije za podršku preduzećima (OPP) 
PDP Poziv za dostavljanje predloga projekata (PDP) 
DEU Delegacija Evropske unije (DEU) 
DOA Programski dokument (eng. Description of Action - DOA) 
PDR Planovi detaljne regulacije (PDR) 
RAS Razvojna agencija Srbije (RAS) 
ESID Elektronski sistem izdavanja dozvola (ESID) 
GIS Geografski informacioni sistem (GIS) 
LER Lokalni ekonomski razvoj (LER) 
LSU Lokalne samouprave (LSU) 
MGSI Ministarstvo građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture (MGSI) 
MP Ministarstvo privrede (MP) 
UOP Upravni odbor Programa (UOP) 
PIMO Kancelarija za upravljanje javnim investicijama (PIMO) 
RRA Regionalne razvojne agencije (RRA) 
MSP Mala i srednja preduzeća (MSP) 
SKGO Stalna konferencija gradova i opština (SKGO) 
UNOPS Kancelarija Ujedinjenih nacija za projektne usluge (UNOPS) 

 

 

 


